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Referat af ekstraordinært beboermøde i Galgebakkens beboerhus  
d. 14. februar 2023. 

Fremmødte: 

Antal beboere: 52 husstande 

Fra driften: Kenn S. Pedersen, ejendomsmester og Maria Duus, driftssekretær 
 
 

1. Valg af dirigent 

Søren Vinzent blev valgt som dirigent. 

Lars Steinov blev valgt som meddirigent. 

 

2. Valg af referent 

Maria Duus blev valgt som referent. 

Beboermødet henstillede i samme ombæring til, at der blev lavet et detaljeret referat, så de 
respektive udvalg har materiale og kommentarer til deres videre arbejde. 

 
 

3. Valg af stemmetællere 

Kristian Olesen og Birthe Yde blev valgt som stemmetællere. 
 
 

4. Godkendelse af forretningsorden 

Forretningsorden for afvikling af beboermøder blev godkendt. 
 
 

5. Godkendelse af referat fra beboermødet 22. september 2022. 

Referatet blev godkendt. 

 

6. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden for det ekstraordinære beboermøde blev godkendt, punkt 11 er dog udgået. 

Punkt 11, der er beslutning om igangsættelse af tilbygning til beboerhuset, er tidligere blevet 
godkendt på et beboermøde og der er i den forbindelse indhentet tilbud på arbejdet. Der er 
indhentet 3 tilbud, hvoraf der kun er kommet tilbud retur fra én leverandør. Da det er for dårligt 
grundlag at arbejde videre med, udgår punkt fra beboermødet. 
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Der blev ligeledes informeret om, at punkt 12, 13 og 14 kun bliver behandlet hvis tidsrammen 
tillader det. 

Dagsorden for det ekstraordinære beboermøde blev godkendt. 
 
 

7. Indstilling om de af BO-VEST udlejede A1 og A2 sidelejemål 

På et beboermøde tilbage i 2015 blev det vedtaget at hovedlejeren i A3 eller A4, skal tilbydes at 
overtage sidelejemål i A1 eller A2 hvis sidstnævnte blev opsagt. Det omhandler altså de sidelejemål 
der har en selvstændig juridisk lejer, som selv vælger at opsige lejemålet. Denne beslutning har 
været gældende fra 2015 til dags dato. 

GAB indstillede i den forbindelse til, at det efter renoveringen ikke vil være muligt at lave nævnte 
sammenlægning. 

Indstillingen skal ses i lyset af, at det vil medføre betydelige merudgifter for driften hvis det fortsat 
er muligt at overtage sidelejemål som hovedlejer. Merudgifterne omfatter blandt andet, at 
forbrugsmålere fx vand, el og varme skal ændres fra 2 målere til 1 måler, samt at det nye 
ventilationssystem i boligerne skal tilpasses en ændret og større bolig. Dette arbejde må forventes 
at medføre en betydelig merudgift for driften og vil påvirke huslejen for Galgebakkens beboere 
samlet set. 

Afstemning: Forslaget blev vedtaget med overvældende flertal. 
 
 

8. Godkendelse af husorden 

Anita Sørensen fra Husudvalgsudvalget indledte punktet med at præsentere medlemmerne i 
udvalget og fortalte, at udvalget overordnet set har arbejdet med følgende 3 store områder: 
husorden, råderet og vedligeholdelsesreglementet. 

Baggrunden for arbejdet skal ses i lyset af, at Galgebakken er i gang med Helhedsplanen, og 
afdelingen er ved at blive renoveret. Der skal derfor være gennemgang af de forhold, der er fælles 
for alle beboere og være med til at skabe gennemsigtighed. 

Den gældende husorden blev vedtaget i 2018 og der blev indsat nyt indhold, blandt andet vedr. 
røgalarm, ventilation samt hegn i haverne. I alle nyrenoverede boliger, er der som noget nyt opsat 
røgalarmer. Lejerens forpligtelse ift. vedligehold bliver blandt andet præciseret i husordenen. 

Et andet nyt forhold ved de renoverede boliger er, at der er ventilationsanlæg i alle lejemål. 
Ventilationssystemet må ikke slukkes eller justeres, da det udelukkende er driften, der står for 
denne del. 

I forbindelse med gennemgang af udearealerne blev det præciseret, at hegn i husordenen bliver 
benævnt som hegn eller hæk. Der er pt. ikke fremført nogle tegninger fra entreprenøren over 
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udearealerne, så det er ikke muligt at se, hvor installationerne i haverne befinder sig. De forventes 
at ligge klar, når Helhedsplanen er på plads. 

En beboer udtrykte sin bekymring over dette, da det ikke er muligt at se hvordan løsningerne er 
lavet i Skrænt 1 og 3, som er blevet færdigrenoveret. Beboeren fik dog at vide at der muligt at få 
oplyst det gennem entreprenøren. 

Et andet centralt punkt handlede om hegn i haverne. En beboer foreslog, at den anbefalede højde 
på hegn i baghaverne max skulle være 160 cm (side 24 i husorden – hegn i baghaver B, C huse samt 
A huse) og ikke 180 cm, som der står i oplægget. Udvalget kommenterede i den forbindelse, at 
hegn overordnet set indgår i Helhedsplanen og at der er en mening bag de anbefalinger, der er i 
husordenen. 

Der blev stemt om beboerens forslag om max højde på hegnene er 160 cm. Det blev nedstemt af 
forsamlingen. 

En anden beboer bad om at få det præciseret i husordenen, hvordan man håndterer hække, der 
bliver for høje. 

Det sidste indlæg kom fra en beboer, der gjorde opmærksom på, at der på side 25 og 26 ikke er 
præciseret, hvor flugtvejene i haverne befinder sig. Udvalget blev bedt om at præcisere dette, så 
der ikke er nogen tvivl om, hvor flugtvejene befinder sig. 

I fht. proceduren på side 32 blev udvalget bedt om at overveje, hvorvidt det skrevne er realistisk 
eller skal slettes. 

Udvalget understregede, at arbejdet der er blevet præsenteret ikke er den endelige version, da der 
løbende bliver arbejdet med den. 

Der blev stemt om at godkende udvalgets udsendte oplæg. Det blev godkendt med klart flertal. 
Udvalget kan arbejde videre med de rejste spørgsmål. 

 
 

9. Godkendelse af Råderetskatalog 

Råderetskataloget er det katalog, der har været mest omfattende for Husudvalget, da det 
nuværende Råderetskatalog er fra 2008 og derfor kræver mange ændringer. 

Udvalget startede med at gennemgå nogle generelle forhold i boligerne og præsentere dem. En 
central forskel fra tidligere er, at der nu skal søges over råderetten, hvis man ønsker at ændre 
noget inde i boligen. 

Grundtanken for det revurderede katalog er, at den enkelte beboer skal kunne indrette sin egen 
bolig og samtidig sikre at man ikke får en stor efterregning ved fraflytning. 

Et centralt og vigtigt punkt er, at der er gulvvarme og ventilation i de nye boliger, og det har 
betydning for, hvordan boligen kan indrettes. Der må ikke bankes noget ned i gulvene, og der er 
nye regler for opsætning af vægge. 
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Det blev også tilføjet at der er en 10 års garantiperiode for de ting, der er blevet sat op i de 
nyrenoverede boliger og det er derfor ikke muligt at søge råderetten og lave ændringer ved nævnte 
ting i den periode. 

 
 

På beboermødet blev følgende punkter blandt andet bragt op til diskussion: 

Håndvask på badeværelset på 1. sal: Flere beboere var utilfredse med den gule håndvask, der er 
opsat i de nye boliger. Den passer ikke ind i badeværelset og er meget upraktisk. Nogle beboere 
havde allerede kontaktet BO-VEST vedr. dette og en beboer nævnte, at det burde være muligt at 
søge om opsætning af en ny håndvask via råderetten. 

GAB blev bedt om at gå videre med utilfredsheden vedr. dette punkt. 

Opsætning af vægge: Da der ikke må bores i de nye gulve pga. fjernvarmen, blev opsætning af 
vægge i boligen diskuteret. Dette er en indskrænkning ift. tidligere og bunder i, at varmen og 
ventilationen i boligen bliver påvirket af det. På side 6 og 7 bliver det præciseret, hvilke regler der er 
gældende for de forskellige boligtyper. Der må kun opsættes vægge i boliger der, hvor der har 
været vægge oprindeligt set. 

En beboer anbefalede samtidig, at man fjerner passagen på side 6 i Råderetskataloget omkring 
skillevægge og tilføjer, hvor det er muligt at sætte dem op. 

Udvalget blev i den forbindelse bedt om at arbejde med guidelines i forhold til, hvordan det er 
muligt at opsætte skillevægge i boligerne, så det er nemmere at gennemskue for den enkelte 
beboer. 

Ændringer udenfor boligen Hvis man ønsker at ændre noget udenfor boligen, f.eks. opsætte halvtag 
eller hegn, så skal det ikke søges over råderetten men kræver som noget nyt samtykke fra naboen. 
Den nye fiberbeton udenfor boligen kan ikke holde til at man borer i den, fremadrettet kan en 
pergola altså ikke bores fast i betonen, som det ellers har været normal praksis. Det blev i samme 
forbindelse tilføjet fra udvalget, at de tegninger der refereres til nederst side 13 endnu ikke er 
blevet udarbejdet, men bliver lavet senere. 

I forhold til fliser i forhaven så kunne udvalget berette, at man ikke er enige med BO-VEST, da 
udvalget mener, at beboerne selv skal vedligeholde fliser i forhaven og BO-VEST mener, det er 
afdelingens ansvar. Dette punkt er derfor ikke klarlagt endnu. 

Forsamlingen opfordrede til sidst GAB til, at der bliver afholdt et møde mellem beboere og 
bygherre, så beboerne kan få afløb for deres frustrationer. 

 
 

Til sidst blev forsamlingen bedt om at stemme om, hvorvidt de kunne godkende 
Råderetskataloget i den form, det blev præsenteret. Det blev godkendt med stort flertal. 
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10. Godkendelse af Vedligeholdelsesreglement 

Det sidste punkt, der blev gennemgået af Husudvalget, var gennemgang af 
Vedligeholdelsesreglementet for Galgebakken. Det nuværende reglement blev vedtaget i 2018 og 
udvalgets arbejdet består i nogle rettelser til dette. 

Udvalget præsenterede et skema, hvor det tydeligt fremgår hvilken standard for vedligehold, der er 
valgt i afdelingen. Skemaet gennemgår de forskellige typer arbejder i lejemål og viser hvorvidt 
arbejdet hører under A, B eller C. A er arbejde hvor vedligeholdelse ikke er nødvendigt, B er arbejde 
som skal istandsættes ved fraflytning (betales af afdelingen) og C er istandsættelse ved fraflytning 
(betales af fraflytter). 

Det er endnu ikke helt klarlagt hvilken glans der skal bruges i forbindelse med malerarbejde, denne 
del arbejder udvalget videre med. 

En beboer fortalte, at væggene i de nyrenoverede boliger i Skrænt er meget bløde, og der kommer 
puds hvis man får ramt dem med f.eks. et møbel. På side 12 (på punktet over gulve) vil mindre 
huller i væggene blive tolket som mislighold, som fraflytter skal hæfte for. Dette er ikke 
hensigtsmæssigt. 

Der mangler også en tidsfrist for uacceptable fejl og mangler, dette skal gives videre til GAB og HPU. 

Der er anvendt silikatmaling i de nye boliger, men det blev påpeget, at det ikke er nævnt i 
Vedligeholdelsesreglementet side 11. 

Reglementet blev godkendt, som det foreligger, med stort flertal. Udvalget kan arbejde videre med 
deres arbejde. 

 
 

Behandling af indkomne forslag 
 

11. Beslutning om igangsættelse af tilbygning til Beboerhuset. (Punktet er udgået) 

12. Beslutning af Beboerhusgruppens indretningsplan for Torvet 

Beboerhusgruppen har udarbejdet en lokalplan til at få udviklet torvet, så området bliver brugt 
mere. De har arbejdet efter en løsning, der er billig og robust samt ikke kræver den store 
vedligeholdelse. 

Planen er præsenteret i Galgebakkeposten for oktober 2022, hvor der kan læses yderligere. 

Udvalget har foreslået, at betonkanten bliver beklædt med terrassebrædder, så det appellerer til at 
man kan sætte sig på den. En beboer var i den forbindelse bekymret for at brædderne evt. ville 
blive glatte når de bliver våde, når det regner, så børnene kan slå sig når de løber på dem. En anden 
beboer slog et slag for, at man fandt en løsning med et bredere sæde og et design, hvor skruerne 
ikke er synlige. 

Der blev stemt om, at der skulle være bænke, hvor 45 stemte for og 21 stemte imod. Forslaget blev 
vedtaget. 
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13. Fjernelse af betonmure ved Vester 8. 

Punkt 13 var et orienteringspunkt, hvor en beboer fra Vester informerede om de malede 
betonvægge, der står ved Vester. Betonvæggene skal fjernes i forbindelse med renoveringen, og 
det har Enemærke og Petersen tilbudt at gøre. 

Beboeren har i den forbindelse taget kontakt til kunstneren, der har malet væggene i tidernes 
morgen og informeret om, at de bliver fjernet. 

 
 

Herefter takkede Dirigenten for god ro og orden og afsluttede mødet. 
 
 

Referatet udarbejdet af Driftssekretær Maria Duus er godkendt af dirigenterne. 

Det bliver indstillet til godkendelse på et kommende Beboermøde. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Søren Vinzent, Dirigent Lars Steinov, meddirigent. 


